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Zpráva o činnosti OOROO při OSH Svitavy 

Vážení kolegové, 

dovoluji si Vám předložit zprávu o činnosti naší rady za rok 2022. 

První schůzka naší rady proběhla hned na počátku roku 12.1.2022. 

Vedoucí rady na ní podrobně informoval o dění ve vedení SH ČMS od konání voleb v loňském roce. 

Byla podána informace o dosavadní činnosti ÚOROO a plánu na rok 2022. 

Vedoucím Ústřední odborné rady ochrany obyvatelstva byl zvolen zástupce Pardubického kraje, bratr 

Pavel Říha a stal se tak i členem VV SH ČMS.  

ÚOROO zpracovala koncepci této rady s označením 21+ tedy s výhledem do roku 2030.  

V SDH Březiny byla v listopadu loňského roku oficiálně ustavena Skupina dobrovolníků pro ochranu 

obyvatelstva se zaměřením na první pomoc.  

Krajská samospráva předá v průběhu roku vytipovaným jednotkám pohotovostní vozíky, které se 

vyrábí v THT Polička. Pro náš okres je to JSDH Jaroměřice, kde bude vozík umístěn.  

Podrobněji se na tomto jednání probrala i představovaná koncepce ÚOROO, která byla připravována 

cca měsíc před koncem roku. Jsou zde stanoveny čtyři hlavní strategické cíle, na kterých bude třeba 

na všech úrovních sdružení intenzivně pracovat.  

Proběhlo také krátké seznámení s koncepcí ochrany obyvatelstva vydanou HZS ČR. 

Dále požádal o slovo Kpt. Mgr. Vlastimil Štrumfa z HZS ÚO Svitavy a informoval přítomné o plánované 

činnosti na úseku ochrany obyvatelstva u HZS. Připomenul plánované cvičení na Poličsku, dokončení 

výcviku jednotky z Borové a možné varianty spolupráce s AČR. 

Členové rady poté diskutovali o navrženém plánu činnosti rady pro rok 2022. Vedoucí rady požádal 

přítomné o pomoc při pořádání Noční hlídky, kde je bylo letošní ročník připraveno více stanovišť 

s tématikou ochrany obyvatelstva a zahrnutí této soutěže do plánu činnosti. Příprava podzimního 

cvičení předurčených jednotek bude projednána v průběhu roku, podle aktuální situace. 

Po dohodě členů rady nebyl dán pevný plán v termínech schůzek, ale vzhledem k připravovaným 

akcím, budou svolávány operativně. 

V diskusi mimo jiné vedoucí rady poděkoval za pomoc při rozvozech testů do škol a ochranných 

pomůcek a připomenul, že tato činnost vzhledem k aktuální situaci bude možná pokračovat. Zazněla 

také podrobnější informace o činnosti skupiny dobrovolníků z SDH Březiny a námět na zřízení dalších 

specializovaných skupin ve sborech, které projeví o tuto činnost zájem. Po ukončení debaty vedoucí 

rady poděkoval přítomným za jejich účast, popřál vše nejlepší do roku 2022 a schůzi rady ukončil. 

Ve čtvrtek 24. února začal otevřený válečný konflikt na Ukrajině a po období COVIDU pro nás začala 

další kapitola činnosti. Členové naší rady stáli u zrodu centrálního humanitárního skladu v České 

Třebové a v průběhu provozu tohoto zařízení jsme se aktivně zapojili do všech činností, které tento 

projekt zahrnoval. Chtěl bych na tomto místě poděkovat Vám všem, kteří jste se jakkoliv podíleli na 

zajištění provozu skladu, na svozu humanitární pomoci do České Třebové, nebo jste zaslali potřebný 

materiál pro občany Ukrajiny. 

Další z akcí, na které se naše rada podílela byla nakládka zdravotnických postelí pro Ukrajinu, která 

proběhla ze skladu Litomyšlské nemocnice. I zde velké poděkování těm, kdo se podíleli. 
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8.3. proběhlo na OSH ve Svitavách krajské setkání vedoucích rad prevence a ochrany obyvatelstva. 

V průběhu roku jme intenzivně připravovali dvě možné varianty cvičení předurčených jednotek pro 

ochranu obyvatelstva. Jednou z variant bylo společné cvičení s AZ AČR a druhá varianta taktické 

cvičení s výstavbou kompletní základny a následným vyhledáním osob. Informace o zahájené 

spolupráci s KVV v Pardubicích a přípravách těchto cvičení byla jedním z hlavních témat druhého 

setkání rady 27.6.2022 na OSH ve Svitavách. Vedoucí rady dále na tomto jednání informoval o 

přípravách smlouvy mezi KSH Pak a HZS Pak. O zahájené spolupráci mezi KSH Pak a KVV AČR 

Pardubice a připravovaném memorandu o spolupráci. 

Vzhledem k okolnostem bylo přistoupeno ze strany HZS k variantě TC s vyhledáním osob, a tak 

v pátek 30. září proběhlo v obci Dětřichov u Moravské Třebové taktické cvičení jednotek 

předurčených pro ochranu obyvatelstva. Chtěl bych poděkovat všem zúčastněným jednotkám za 

přístup a nasazení při tomto cvičení a kolegům z Dětřichova za perfektní přípravu. 

Na místě samém vyrostla kompletní základna zajišťující činnost zasahujících jednotek. Byl zde 

přítomen kontejner nouzového přežití, spojový vůz HZS v Pardubicích, základna logistiky ze Skutče 

přivezla další stany s vybavením a vytápěním, ale také hygienické zázemí, tedy sprchy a umyvadla 

s možností přípravy teplé vody. Jednotka z Borové určená v těchto situacích k přípravě stravy 

připravila pro zúčastněné jednotky jak snídani, tak i chutný oběd. Kolegové z Jaroměřic představili 

nový vozík, který byl pořízen z prostředků Pardubického kraje a má sloužit v případě mimořádných 

událostí k vybudování základního zázemí a výdeje stravy pro zasahující jednotky, tak pro občany 

postižené mimořádnou událostí. ČČK ve spolupráci s jednotkou ze Březin zajistil kompletní 

zdravotnické zázemí zajištěné jak sanitním vozidlem, tak nafukovacím stanem s vybavením pro příjem 

zraněných osob. 

Ve čtyřech nafukovacích stanech probíhal po vystavění celé základny výcvik jednotek v několika 

oblastech a následně došlo k vyhledání osob v blízkém lesíku, jejich základní ošetření a transport na 

základnu k ošetření.  

Naším dalším cílem, který naše rada před sebou má, je příprava užší spolupráce při těchto cvičeních i 

s AČR, ale v oblasti jednotek to velice záleží na HZS a jejich možnostech. 

S AČR ale již spolupracujeme na krajské úrovni, a to v oblasti POKOS, kde skupina dobrovolníků SDH 

Březiny zajišťovala v letošním roce zdravotnické dozory a ukázky na dvou okresních kolech 

v Sezemicích a krajském kole v Králíkách. V rámci této spolupráce vytvořili členové místních sborů i 

stanoviště se zaměření na hasičské činnosti. Do budoucna předpokládáme naopak zapojení kolegů 

z AČR do disciplín v našem ZPVB a rozšíření spolupráce v dalších oblastech.  

Právě na krajském kole soutěže POKOS v Králíkách došlo na podpis memoranda o spolupráci mezi 

KVV v Pardubicích a KSH Pardubice. 

Do konce roku plánujeme ještě jedno setkání naší rady, kde připravíme plán činnosti na rok 2023 a 

zhodnotíme činnost v roce letošním. 

 

Tolik o činnosti Okresní odborné rady ochrany obyvatelstva  

Pavel Říha vedoucí OOROO 

 

  


